
Zápis z 256. zasedáńı AS MFF UK dne 18. listopadu 2020

Př́ıtomni: C. Brom (př́ıchod 20.00), Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, V. Kala, J. Kalbáčová Vejpra-
vová, A. Kazda, M. Krtička, O. Pangrác, J. Pavl̊u, D. Schmoranzer, J. Stráský (př́ıchod 20.00), K. Tůma,
B. Vidová Hladká (př́ıchod 18.50). A. Farkaš, J. Hrabovský (odchod 20.40, znovu př́ıchod 22.50), A. Jalovcová,
Z. Procházková, P. Schmidtová, V. Švandeĺık, J. Václavek, F. Zaj́ıc.
Hosté: V. Doleǰśı (odchod 22.35), Z. Doležal, J. Franc (odchod 22.35), T. Jančák (odchod 20.30), P. Korcsok,
J. Kratochv́ıl (odchod 22.35), V. Kuboň, M. Kulich (odchod 21.15), A. Ĺıska (odchod 20.30), P. Michálek (od-
chod 20.30), A. Pelikánová (odchod 20.30), M. Rokyta, J. Sgall, L. Skrbek (odchod 22.35), M. Vlach.
Omluveni: M. Burýšek, M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:01 (distančńı formou) ve virtuálńı mı́stnosti platformy ZOOM.
Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı

1. Schváleńı programu 256. zasedáńı AS MFF UK

2. Schváleńı zápisu z 255. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Volba zástupc̊u AS MFF UK do komiśı pro výběrová ř́ızeńı

5. Výzva panelist̊u Př́ırodovědecké fakulty UK

6. Stanovisko AS MFF UK k přijet́ı pavilonu IMPAKT do správy MFF UK

7. Směrnice děkana 16/2020
”
Působnost vedoućıch učitel̊u studijńıch skupin“

8. Závěrka hospodařeńı MFF UK k 30. 9. 2020

9. Složeńı Vědecké rady MFF UK od 1. 1. 2021

10. Složeńı disciplinárńı komise MFF UK od 29. 11. 2020

11. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do doktorských studijńıch programů pro akademický rok 2021/2022

12. Nominace delegáta MFF UK do RVŠ na roky 2021–2023

13. Návrh novely Jednaćıho řádu AS MFF UK — 2. čteńı

14. Různé

1. Schváleńı programu 256. zasedáńı AS MFF UK

Navržený program byl schválen v upraveném zněńı (změna pořad́ı bod̊u).

Př́ıtomno 18 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 18 – 0 – 0
Program byl schválen v upraveném zněńı.

2. Schváleńı zápisu z 255. zasedáńı AS MFF UK

Zápis byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval, že:
� senátorka Vidová Hladká se stala docentkou, k čemuž ji gratuluje,
� prof. P. Němec źıskal oceněńı Donatio Universitatis Carolinae (zaměstnanci MFF UK źıskali toto oceněńı

již třet́ı rok po sobě, v roce 2018 prof. Nešetřil, v roce 2019 prof. Strakoš)
� proběhly konkurzy na řadu děkanátńıch pozic: (a) interńı auditor: od prosince 2020 nastouṕı Ing. Anna

Smetanová; (b) tajemńık: bylo v́ıce než 20 kandidát̊u, po sérii pohovor̊u byla vybrána Ing. Blanka Svobo-
dová, která nastouṕı cca v p̊ulce ledna; (c) posila pro RIA — dočasně najati dva pomoćıci, Mgr. Kralovi-
anská a Bc. Prášil, dále byl vypsán inzerát na nové śıly na zvládnut́ı nákup̊u VZMR,

� vznikla
”
Komise pro informačńı systémy a technologie“ pod vedeńım Dr. Zakouřila, která částečně na-

hrad́ı někdeǰśı śıt’ovou skupinu a měla by tvořit koncepce a koordinovat veškeré činnosti IT celofakultńıho
významu,
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� doc. Hnětynka a Bc. Suchomel navrhnou vylepšeńı fakultńıch stránek,
� inovuj́ı návody a formuláře, aktuálně zejména pracuj́ı na postupech v ESS UK (elektronické spisová

služba), zejména při schvalováńı dokument̊u,
� fakultńı kalendář na rok 2021 bude obsahovat 12 fotografíı z pavilonu IMPAKT.

Prod. Kulich uvedl, že:
� se chystá vydáńı směrnice o ustanoveńı koordinátor̊u studijńıch programů v oblastech vzděláváńı,
� připravuje vydáńı směrnice o skládáńı zkoušky v posledńım opravném termı́nu před zkušebńı komiśı

(implementace čl. 8 odst. 14 a čl. 9 odst. 12 Studijńıho a zkušebńıho řádu Univerzity Karlovy), kde by
měl být přidán automaticky př́ısed́ıćı z řad garant̊u př́ıbuzných obor̊u,

� RUK požádal fakulty o odpovědi na několik otázek, s ćılem źıskat jejich vyjádřeńı k úpravě možnosti
přestup̊u mezi studijńımi programy po přijet́ı novely VŠ zákona.

Prod. Kuboň představuje, čeho by vedeńı rádo dosáhlo:
� úpravy harmonogramu akademického roku — prodloužeńı zkouškového obdob́ı o dva týdny (d̊uvody:

praktika, omezený počet 10 osob u zkoušek a to i ṕısemných), to znamená posun celého letńıho semestru
a prodloužeńı zkouškového obdob́ı do července a na celé zář́ı, odvozené termı́ny by se posunuly též o dva
týdny,

� umožnit vyhlásit SZZ na širš́ı obdob́ı než 14 dńı (to je dáno SZŘ),
� umožnit odevzdáváńı pouze elektronické verze praćı pro zimńı termı́ny SSZ a pro PGS (do 31. března),

natrvalo upustit od odevzdáváńı listinných verźı praćı nechce.

Prod. Skrbek shrnul rozvojové projekty:
� Dlouhodobé. Objekt těžkých laboratoř́ı v Troji TL je v havarijńım stavu a vyžaduje prioritńı rekonstrukci,

ale v neutěšeném stavu je i objekt poslucháren. Koncepce HPC (High Performace Computing) na MFF
— je zadána studie proveditelnosti.

� Střednědobé. Rádi bychom dostali děkanát pod jednu střechu (KK3).
� Krátkodobé. Instalace LAPOLu do bufetu v Troji — źıskali jsme povoleńı od povod́ı Vltavy, projekt je.

Prostor p̊uvodńı trojské p̊ujčovny skript a učebnic bude využit na (a) rozš́ı̌reńı kapacity bufetu k sezeńı (na
dvojnásobek), (b) úprava velké části na studentské respirium, (c) vzniknou tam dvě fyzikálńı pracovny
(7–8 mı́st) pro nové pracovńıky. Po př́ıpadném přestěhováńı OFSKP (což ovšem záviśı na adekvátńı
náhradě prostor na Karlově) se uvolńı daľśı prostory pro fyzikálńı pracovny. Studentské respirium vznikne
i v rotundě na MS.

� Pavilon IMPAKT. Bude ozdoben výtvarným d́ılem. N1 bude pojmenována posluchárna J. Matouška.
Vı́tězná socha Stanislava Koĺıbala bude nakonec realizována před vchodem do TL.

Pan tajemńık se vyjádřil k zadáváńı veřejných zakázek a zejména k DNS — zejména d́ıky úsiĺı koleg̊u Ulrycha,
Forsta a Yaghoba jsme zvládli nastavit DNS rozumným zp̊usobem. Přestože se mnohým zdá př́ılǐs omezuj́ıćı, je
třeba mı́t na paměti, že muśıme naplňovat zákonné požadavky. Současně je třeba využ́ıvat svěřené prostředky
rovnoměrně po celý rok. Rozpočtové provizorium nebráńı standardńım výdaj̊um.

Prod. Vlach doporučil pravidelné čteńı v zápisech z jednáńı kolegia děkana a dále informoval, že:
� budeme vracet dotace na některé soutěže a propagačńı akce od MŠMT (nelze je spotřebovat dle projektu,

nebot’ z d̊uvod̊u současné situace neproběhly dle kritéríı v žádosti o dotaci), právě letošńı rok byl přitom
pro zisk dotaćı MŠMT na PR fakulty velmi nadpr̊uměrný,

� ČT zvažuje natočit druhou sérii Datové lhoty,
� jsme ocenili cenou Albertus (na webu) prvńı tři učitele,
� byla vyhlášena vnitrofakultńı soutěž na inovaci výuky ve výši 400 tis. Kč na cca 10 projekt̊u/rok,
� se natáčej́ı propagačńı videa.

Prod. Doležal informuje, že z MFF UK bylo podáno 39 projekt̊u Start a 106 projekt̊u GAUK, dále MFF UK
neźıskala žádný z 8 projekt̊u EXPRO, ale 4 z 23 projekt̊u JUNIOR STAR. Co se týče možnosti převáděńı
prostředk̊u přes 5%, to by mohlo být možné u projekt̊u MŠMT a VVI prostřednictv́ım změny smlouvy o řešeńı
(konkrétně časového profilu čerpáńı) i za termı́n p̊uvodńıho ukončeńı projektu.

Prof. Kratochv́ıl se informuje ke Kampus Hybernská — část bude jako zapsaný ústav (pro FF), část by mohlo
být (MFF) Science Centrum.
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4. Volba zástupc̊u AS MFF UK do komiśı pro výběrová ř́ızeńı

Jedná se o mı́sta na (a) IS — docent na UFAL, ředitel UFAL (již vypsáno) a pozice AP1 (budou vypsány záhy);
(b) MS — pozice AVP1 hrazená z grantu Junior STAR (bude vypsáno).

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK nominuje tyto své zástupce do komiśı pro výběrová ř́ızeńı na mate-

matické a informatické sekci takto: MS — K. Tůma, náhr. Z. Procházková, IS — O. Pangrác,
náhr. P. Schmidtová.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Výzva panelist̊u Př́ırodovědecké fakulty UK

Pan předseda AS MFF UK na úvod zmı́nil, že vzhledem k časové prodlevě mezi jednáńımi přicháźı tato výzva
trochu pozdě. Přesto se domńıvá, že by bylo vhodné ji podpořit.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK podporuje výzvu panelist̊u 3. diskusńıho fóra Př́ırodovědecké

fakulty UK k zodpovědnému chováńı při pandemii COVID-19.“

Př́ıtomno 20 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 16 – 1 – 3
Usneseńı bylo přijato.

6. Stanovisko AS MFF UK k přijet́ı pavilonu IMPAKT do správy
MFF UK

Pan tajemńık vysvětlil, že UK potřebuje oficiálńı stanovisko děkana a AS MFF UK, že jsme připraveni se
o nový pavilon starat.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK souhlaśı s přijet́ım pavilonu IMPAKT do správy MFF UK.“

Př́ıtomno 20 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 20 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

7. Směrnice děkana 16/2020
”
Působnost vedoućıch učitel̊u studijńıch

skupin“

Prod. Kuboň uvedl, že SKAS MFF UK velice rychle zř́ıdil studentské pr̊uvodce a tak se logicky nab́ıźı, že
by bylo vhodné mı́t paralelu učitelskou. Jméno

”
vedoućı učitel studijńıch skupin“ se sice neĺıb́ı z historických

d̊uvod̊u na informatické sekci, vedeńı však pro kontinuitu upřednostňuje uvedené označeńı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK souhlaśı se směrnićı děkana 16/2020

”
Působnost vedoućıch učitel̊u

studijńıch skupin“.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

8. Závěrka hospodařeńı MFF UK k 30. 9. 2020

Předseda EK konstatoval, že jednáńı komise se zástupci vedeńı fakulty bylo nebývale dlouhé, přestože tento rok
neńı překvapivě až tak odlǐsný. Dotazy předložené EK na jednáńı senátu jsou:
1. Byla uhrazena sankce 403 tis. Kč za projekty GAČR. Plyne ze sankćı nějaké poučeńı, jak pochybeńım např́ı̌stě
předej́ıt? U sankćı za překročeńı r̊uzných limit̊u, např́ıklad maximálńıch 300 hodin za rok na DPP nebo 20 hodin
za týden na DPČ, nemaj́ı někdy řešitelé projekt̊u žádnou možnost zajistit, aby k překročeńı limit̊u nedošlo, když
jim to pracovńık zaměstnaný na dohodu třeba i jen opominut́ım nesděĺı. Má vedeńı MFF nějaký plán, jak tuto
vadu odstranit? Domńıváme se, že jelikož se dohody sč́ıtaj́ı přes celou univerzitu, měla by existovat databáze
všech dohod na UK, kde by si mohli řešitelé př́ıslušné údaje o spolupracovńıćıch dohledat.
2. Současný stav finančńıch prostředk̊u FRIM (cca 16 000 tis. Kč) neumožňuje fakultě v budoucnu řešit plánované
nákladné investičńı akce, z nichž některé, obzvláště výměna opláštěńı fasády a střechy objektu těžkých laboratoř́ı
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a objektu poslucháren v Troji nesnese dlouhodoběǰśıho odkladu. Má vedeńı MFF zpracovanou celkovou koncepci
rozvoje fakulty, aby bylo v brzké době (v horizontu cca 3 let) dosaženo ćılové částky alespoň zhruba 90 000 tis. Kč
na opravu v́ıce postižené budovy těžkých laboratoř́ı a daľśıch cca 80 000 tis. Kč na opravu objektu poslucháren?
Jaká opatřeńı jsou nutná k tomu, aby v rámci rozpočtu FRIM nedocházelo v obdob́ı šetřeńı ćılové částky
k odčerpáváńı finančńıch prostředk̊u a při tom byl zachován v rozumné mı́̌re dobrý provozńı stav budov a jejich
zař́ızeńı, vč. technologíı a experimentálńıho vybaveńı a zároveň byly v omezené mı́̌re uspokojeny požadavky
jednotlivých pracovǐst’ na nutné opravy pracoven a laboratoř́ı? Mělo by se tak jednat sṕı̌se o optimalizace
vynakládáńı a rozdělováńı investičńıch prostředk̊u v rámci možnost́ı rozpočtu fakulty.

Ad otázka 2 — FRIM a havárijńı stav objektu těžkých laboratoř́ı již byl diskutován v předchoźıch bodech
jednáńı.

Ad otázka 1 — dle vyjádřeńı Mgr. Jančáka, z mzdového pohledu bylo pochybeńı pouze v jednom př́ıpadu,
kdy byla překročena povolená hodinová mzda (počet hodin hĺıdá univerzitńı systém WhoIS), ostatńı pochybili
návštěvou konference bez aktivńı účasti.

Prod. Franc slibuje, že je třeba udělat v tom pořádek. J. Kalbáčová Vejpravová žádá nastavit řád zejména
s kofinancováńım. Prof. Kratochv́ıl uvád́ı, že kofinancovaćı účty byly nastaveny a je to dobrý nástroj pro vyka-
zováńı. J. Kalbáčová Vejpravová volá po jednotné metodice čerpáńı mezd a výše hodinové mzdy. Ing. Pelikánová
doplňuje, že hospodářské odděleńı nevid́ı mzdy po lidech, to je v gesci zaměstnaneckého odděleńı a v neposledńı
řadě do toho vstupuje i OVZS. J. Pavl̊u zmiňuje nezanedbatelnou roli vedoućıch kateder, kteř́ı řadu pochybeńı
mohou včas zachytit.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 30. 9. 2020 tak, jak je předkládá

vedeńı fakulty.“

Př́ıtomno 23 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 23 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ závěrku hospodařeńı k 30. 9. 2020.“

Př́ıtomno 23 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 23 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Po skončeńı hlasováńı o závěrce informoval předseda ekonomicke komise, že EK plánuje vytvořeńı pracovńı
skupiny z člen̊u EK, zástupc̊u pracovǐst’ a řešitel̊u velkých projekt̊u, která bude v součinnosti se zodpovědnými
pracovńıky děkanátu pracovat na vylepšeńı informačńıch systémů ř́ızeńı projekt̊u. Následně požádal senátory
o vyjádřeńı souhlasu s t́ımto záměrem. AS MFF UKpřijal návrh na vytvořeńı pracovńı skupiny tichým sou-
hlasem.

Přestávka v jednáńı 20.30–20.35.

9. Složeńı Vědecké rady MFF UK od 1. 1. 2021

V. Kala popisuje diskusi části senátor̊u k navrženým kandidát̊um a vznik dotaz̊u zaslaných předem panu
děkanovi.

Pan děkan popsal vznik návrhu, který vyšel z námět̊u pracovǐst’ na 57 možných člen̊u VR. Poměr F:M:I 13:7:7
byl stanoven děkanem (zhruba odpov́ıdá rozložeńı sil na fakultě ale předevš́ım odpov́ıdá pokryt́ı obor̊u). Křehký
poměr interńı:exterńı 18:9 vznikl neplánovaně. Základńı myšlenka při sestavováńı návrhu byla zvýšit počet
mladš́ıch aktivńıch lid́ı, tj. začlenit nositele ERC grant̊u, kteř́ı už prošli jmenovaćım ř́ızeńım, a usilovat o mladš́ı
lidi, kteř́ı strávili významný čas na zahraničńı univerzitě jako variantě k zahraničńım účastńık̊um. Nesmı́me ale
ani zapomı́nat, že řada rozhodováńı VR je ve věcech pedagogických.

K otázkám položeným členy AS MFF UK:
� třetina exterńıch člen̊u — vzniklo jako d̊usledek odmı́tnut́ı některých exterńıch člen̊u, pro které bylo

zasedáńı 1× měśıčně př́ılǐs časté, děkan je připraven navrhnout daľśı exterńı členy,
� zahraničńı členové — VR zat́ım může hlasovat distančně jen na základě platnosti zákona 188/2020 Sb.

a nyńı i nového statutu UK, ale jen v př́ıpadě mimořádného stavu na UK, tj. neńı jisté, že to bude možné
běžně,

� volbu konkrétńıch kandidát̊u — snaha o zastoupeńı spřátelených institućı, nesmı́me zapomı́nat na didak-
tiku, kde MFF UK v habilitačńıch a jmenovaćıch ř́ızeńı zaostávala, snaha o názorovou pestrost,
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� role VR: předevš́ım strategický záměr a plánováńı, dále se bude zabývat hodnoceńım vědy jako poradńı
orgán, vedeńı chce posilovat roli VR cestou otázek, které j́ı děkan bude (v rozumné mı́̌re) klást, ze zákona
má VR hodně pedagogické práce,

� konflikt zájmu některých senátor̊u — neńı třeba se ostýchat, s t́ımto vědomı́m byli členové voleni a zvoleni,
je v pořádku, že budou hlasovat.

Prof. Kratochv́ıl doplňuje, že prof. Jungwirth byl plodný a vstř́ıcný a vždy přijal, pokud byl přehlasován,
bohužel, sám nechtěl pokračovat v práci ve VR.

C. Brom doplňuje k problematice vědeckého výkonu na IS, že v informatice jsou velmi ceněné články ve
sborńıćıch konferenćı, kde publikuje často jen 10 % vybraných účastńık̊u. Nelze také zapomı́nat na daľśı výstupy
jakými jsou software a v neposledńı řadě také výstupy umělecké.

J. Stráský se dotazuje, zda KD zkoumalo i manažerské schopnosti, či zkušenosti z exekutivy? VR muśı být vážená
a respektovaná a neńı správné, aby kandidáti na docenta zvažovali svoji habilitaci v závislosti na potenciálńı
reakci jednoho člena VR.

A. Farkaš zpochybnil manažerské postoje jednoho z navrhovaných ve vztahu k jeho p̊usobeńı v komerčńı sféře.
K. Tůma uvedl, že dle jeho informaćı jsou studentské výsledky využ́ıvány ku prospěchu jeho firmy. J. Pavl̊u
uvedl, že propojeńı MFF UK a firmy, ve které je dotyčný zainteresován, bylo v minulosti na bázi smluvńıho
výzkumu a v posledńıch letech v rámci partnerské smlouvy. I kdyby nějaké studentské výsledky takto využity
byly, bylo by to zcela v souladu s uvedenými dohodami. Prod. Vlach potvrzuje za OFSKP a vedeńı fakulty, že
je platná smlouva v rámci Partnerského programu fakulty.

Usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje (či neschvaluje) návrh člen̊u Vědecké rady MFF UK na obdob́ı

2021–2025 u následuj́ıćıch kandidát̊u:
prof. RNDr. Vladimı́r Baumruk, DrSc schválen (21 – 0 – 1),
prof. RNDr. Tomáš Bureš, Ph.D. schválen (21 – 1 – 0),
prof. RNDr. Ondřej Čadek, CSc. schválen (22 – 0 – 0),
prof. Mgr. Jakub Č́ıžek, Ph.D. schválen (21 – 0 – 1),
prof. RNDr. Jan Hajič, Dr. schválen (22 – 0 – 0),
doc. RNDr. Jana Kalbáčová Vejpravová, Ph.D. schválena (20 – 1 – 1),
prof. Mgr. Michal Koucký, Ph.D. schválen (22 – 0 – 0),
prof. RNDr. Josef Málek, CSc., DSc. schválen (22 – 0 – 0),
prof. RNDr. Bohdan Maslowski, DrSc. schválen (22 – 0 – 0),
prof. RNDr. Vladimı́r Matoĺın, DrSc. neschválen (11 – 3 – 8),
prof. RNDr. Jan Rataj, CSc. schválen (19 – 2 – 1),
prof. RNDr. Jan Trlifaj, CSc., DSc. schválen (20 – 2 – 0),
prof. Ing. Miroslav Tůma, CSc. schválen (22 – 0 – 0),
prof. RNDr. Jan Valenta, Ph.D. schválen (21 – 1 – 0),
prof. RNDr. David Vokrouhlický, DrSc. schválen (21 – 0 – 1),
prof. Ing. Mária Bieliková, Ph.D. schválena (22 – 0 – 0),
prof. RNDr. Ladislav Hlavatý, DrSc. schválen (17 – 4 – 1),
prof. RNDr. Daniel Král’, Ph.D., DSc. schválen (22 – 0 – 0),
doc. RNDr. Jan Kř́ıž, Ph.D. schválen (22 – 0 – 0),
prof. Ing. Jǐŕı Matas, Ph.D. schválen (21 – 0 – 1),
doc. RNDr. Eva Mihóková, CSc. schválena (21 – 1 – 0),
prof. RNDr. Petr Slav́ıček, Ph.D. schválen (21 – 0 – 1),
RNDr. Petr Šittner, CSc. schválen (19 – 1 – 2),
prof. Ing. Jǐŕı Žára, CSc. schválen (22 – 0 – 0).“
Tajnému hlasováńı bylo př́ıtomno 22 člen̊u AS MFF UK.

J. Pavl̊u připomı́ná, že volba člen̊u VR je jedńım ze základńıch úkol̊u senátu určených statutem fakulty. Zdržet
se hlasováńı bez závažného d̊uvodu považuje za krajně nevhodné.

Předsednictvo schvaluje návrh pana děkana předložit návrh na př́ıpadné daľśı kandidáty do VR
v pozděǰśım termı́nu a to do 2. prosince.

10. Složeńı disciplinárńı komise MFF UK od. 29. 11. 2020

Děkan představil sv̊uj návrh. Velice oceňuje ochotu bývalého proděkana F. Chmeĺıka p̊usobit nadále v komisi.
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Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrh děkana na jmenováńı nové disciplinárńı komise

MFF UK.“

Př́ıtomno 20 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 20 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

11. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı do doktorských studijńıch
programů pro akademický rok 2021/2022

Prod. Kuboň představil drobné změny oproti předchoźım let̊um: (a) zp̊usob zkoušeńı z AJ, kde přibyl rozhovor,
(b) bod 6 umožňuj́ıćı odpuštěńı odborné části na základě

”
jiných skutečnost́ı“.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı do doktorských studijńıch

programů na MFF UK pro akademický rok 2021/2022.“

Př́ıtomno 22 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 22 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

12. Nominace delegáta MFF UK do RVŠ na roky 2021–2023

Předeseda navrhl, aby AS MFF UK delegoval opět Dr. Stráského, který v RVŠ již p̊usobil a je aktivńı v řadě
komiśı RVŠ.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK navrhuje jako delegáta MFF UK do RVŠ na roky 2021–2023

PhDr. RNDr. Josefa Stráského, Ph.D.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

13. Návrh novely Jednaćıho řádu AS MFF UK — 2. čteńı

J. Fiala konstatoval, že se jedná již o druhé čteńı, máme navržené technické připomı́nky z RUK připravené ve
formě pozměňovaćıho návrhu, diskuse k novele již byla vyčerpávaj́ıćı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje pozměňovaćı návrh Jǐŕıho Fialy.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje novelu Jednaćıho řádu AS MFF UK ve zněńı pozměňovaćıch

návrh̊u.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

14. Různé

K. Tůma se ptá na př́ıpadné zavedeńı stravenkových náhrad — novela zákona je právě v PS. Pan děkan uvedl, že
se problematice bude fakulta věnovat, až bude př́ıslušný zákon skutečně přijat. J. Stráský komentuje, že pokud
bude možné využ́ıvat stravenkový paušál, tak by ho fakulta rozhodně využ́ıt měla, nebot’ stravenky a aparát
kolem nich považuje za zcela absurdńı.

V návaznosti na změnu Zákońıku práce (par. 218, odst. 2 Zákońıku práce, ve zněńı platném od 1. 1. 2021) pan
děkan uvedl, že od roku 2021 bode možný převod dovolené do daľśıho roku, pedagogický pracovńık však muśı
nejprve vyčerpat alespoň 6 z 8 týdn̊u dovolené než může žádat o převedeńı zbytku do daľśıho roku.

F. Zaj́ıc upozorňuje na st́ıžnosti student̊u, že konkrétńı termı́n státńıch zkoušek je oznámen jen týden před
vlastńım konáńım. Prod. V. Kuboň vysvětluje, že se to stalo jen ve výjimečných př́ıpadech v letńım semestru.
O. Pangrác upozorňuje, že studenti se ned́ıvaj́ı do harmonogramu a netuš́ı, že tam je uvedeno i obdob́ı pro
státnice. Pan děkan uvád́ı, že považuje za nejd̊uležitěǰśı možnost toto obdob́ı rozš́ı̌rit. A. Farkaš žádá, aby
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vedeńı apelovalo na komise pro závěrečné zkoušky, aby v př́ıpadě rozš́ı̌reńı obdob́ı pro konáńı závěrečných
zkoušek, byly konkrétńı termı́ny zkoušek známé před začátkem tohoto obdob́ı anebo alespoň dva týdny předem.

C. Brom přináš́ı zprávy z AS UK, kde se diskutuje o změně zp̊usobu financováńı na UK, od červnového kulatého
stolu se však nic zásadńıho nestalo, rok 2021 bude přechodné obdob́ı (Principy 2021 jsou již schváleny). Daľśı
zásadněǰśı změna se čeká od roku 2022. Pro rok 2021 se fakultám přiděĺı známky A, B, C, D, tomu se přǐrad́ı
koeficient a podle něj se sńıž́ı/zvýš́ı př́ıspěvek za VaV.

A. Farkaš se ptá, zda existuje statistika odkud se studenti hláśı na MFF a zda tam existuje korelace s úspěšnost́ı
ve studiu? Prod. Vlach uvedl, že právě letos vzniklo jeho iniciaćı

”
Memorandum o spolupráci při monitoringu“

a dotazńıkovém šetřeńı mezi studenty prvńıho ročńıku mezi MFF UK a FF UK. Smlouva je na 3 roky. Pilotńı
šetřeńı již proběhlo, výsledky budou k dispozici na začátku roku 2021. Korelace tak začne na začátku př́ı̌st́ıho
roku. Z výstup̊u šetřeńı vzniknou i studentské práce na FF UK ve spolupráci se Sociologickým ústavem AV ČR,
je to ojedinělé v rámci UK.

J. Pavl̊u se zeptal ohledně přij́ımáńı doktorand̊u — existuje aktivita pro přij́ımáńı kvalitńıch student̊u z iniciativy
ÚTF — je vedeńı nakloněno myšlence tuto aktivitu nějak zohlednit či ji dokonce přijmout za svou? A co přij́ımaćı
zkouška z AJ, bylo by vedeńı nakloněno myšlence spojit ji s pohovorem v této aktivitě? Prod. Kuboň upozorňuje,
že to se již v́ıceméně děje (viz novinky v přij́ımaćım ř́ızeńı) a že pozorujeme významný odliv student̊u z českých
zemı́ a tedy i programů, zato máme nár̊ust na anglických programech. Letos mezi cizinci dominuje Ázerbájdžán,
kde je ovšem kontrola znalosti AJ d̊uležitá.

Jednáńı bylo ukončeno v 23.25.

Zapsal J. Pavl̊u.
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